
 
 

Αθήνα, 5 Νοέμβριου 2021 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους κκ. Υπουργούς  

Υποδομών και Μεταφορών 

Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

 

Θέμα: «Κίνδυνος απένταξης έργων μεγάλης σημασίας για την ανάπτυξη του Νομού 

Έβρου». 

 

Το 2017 η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ ενέκρινε το Ειδικό Πρόγραμμα Χρηματοδότησης 

για τον Νομό Έβρου, ύψους 26,3 εκατομμυρίων ευρώ. Τα ενταγμένα στο Ειδικό 

Πρόγραμμα έργα αφορούν στην αντιπλημμυρική προστασία, στη δημιουργία και 

συντήρηση υποδομών όπως του οδικού και αρδευτικού δικτύου. Τα τόσο αναγκαία για τη 

θωράκιση και αναβάθμιση του Νομού έργα, επρόκειτο να υλοποιηθούν από την 

Περιφέρεια ΑΜΘ και να χρηματοδοτηθούν από το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων 

(ΠΔΕ).  

 

Οι συνολικά 35 παρεμβάσεις θα κάλυπταν στοχευμένα κρίσιμα έργα που έχει ανάγκη ο 

Νομός εδώ και δεκαετίες. Μάλιστα, το 2018 με αποφάσεις του τότε Αν. Υπουργού 

Οικονομίας και Ανάπτυξης, Αλέξη Χαρίτση, είκοσι επτά (27) νέα έργα συνολικού ύψους 

25.300.000.00 € εντάχθηκαν στο Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων (ΠΔΕ), εκ των 

οποίων έντεκα (11) αφορούσαν στο Νομό Έβρου. Επιπλέον, προβλέφθηκε και η 

χρηματοδότηση δώδεκα (12) νέων μελετών - εκ των οποίων οι πέντε αφορούσαν στο 

Νομό Έβρου - συνολικού προϋπολογισμού 4.829.000,00 € για την Περιφέρεια Ανατολικής 

Μακεδονίας και Θράκης (ΠΑΜΘ). 

 

Η συνεχιζόμενη αδράνεια της σημερινής Διοίκησης της ΠΑΜΘ, οδήγησε στην απένταξη 

του έργου «Κατασκευή νέων δίδυμων καταθλιπτικών αγωγών αντλιοστασίου φράγματος 

κεφαλής Ποταμού Άρδα», προϋπολογισμού 3.695.000,00 €, από το τεχνικό πρόγραμμα 

της ΠΑΜΘ για το 2022, γεγονός που κατήγγειλε πρόσφατα η περιφερειακή παράταξη 

«Ανεξάρτητη Ενωτική Πρωτοβουλία». Το έργο που αφορά στην άρδευση 220.000 

στρεμμάτων στο Βόρειο Έβρο και είχε εγκριθεί και ενταχθεί στο Πρόγραμμα Δημοσίων 

Επενδύσεων ήδη από το 2017, κινδυνεύει να οδηγηθεί στην οριστική ματαίωση, 
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αφήνοντας αγρότες και παραγωγούς με το υπάρχον αρδευτικό σύστημα που δεν έχει 

συντηρηθεί εδώ και πενήντα χρόνια.  

 

Επιπλέον, υπενθυμίζεται πως τον Ιανουάριο του 2021, και πάλι λόγω της ολιγωρίας αλλά 

και της αδράνειας κυβέρνησης και Περιφέρειας, ο Νομός Έβρου ήρθε αντιμέτωπος με 

σοβαρά πλημμυρικά φαινόμενα, τα οποία και προκάλεσαν εκτεταμένες ζημιές: οικίες, 

επιχειρήσεις, υποδομές, αγροτικές εκτάσεις, αναχώματα, αντλιοστάσια, αρδευτικά έργα 

κλπ. επλήγησαν βαρύτατα,  ιδιαίτερα σε περιοχές των Δήμων Διδυμοτείχου, Σουφλίου, 

Ορεστιάδας και Αλεξανδρούπολης. 

 

Ειδικά σε ότι αφορά την κοιλάδα του Ερυθροποτάμου, που διασχίζει μεγάλο τμήμα του 

κεντρικού και βορείου Έβρου: 

 

 

 30.000 στρέμματα καλλιεργήσιμης έκτασης πλημμύρισαν με αποτέλεσμα την 

καταστροφή των χειμερινών καλλιεργειών. 

 Σε 25 περίπου σημεία τα αναχώματα παραμένουν ανοιχτά. 

 Από τη θραύση των αναχωμάτων και τις πλημμύρες υπήρξε μεταφορά φερτών 

υλικών (άμμος, χαλίκι) εντός των καλλιεργήσιμων εκτάσεων με αποτέλεσμα να 

μη μπορούν να καλλιεργηθούν για τη νέα καλλιεργητική περίοδο. 

 Υπήρξε ολική καταστροφή σε αντλιοστάσια. 

 Στο αρδευτικό δίκτυο της κοιλάδας του Ερυθροποτάμου σημειώθηκαν ζημιές στο 

σύνολο των 120 χιλιομέτρων του. 

 Καταστροφές σημειώθηκαν στην αγροτική οδοποιία, σε μήκος περίπου 235 

χιλιομέτρων.  

 Καταστροφές προκλήθηκαν στο στραγγιστικό δίκτυο της Κοιλάδας του 

Ερυθροποτάμου συνολικού μήκους 205 χιλιομέτρων. 

 Ολοκληρωτική καταστροφή σε 88 από τις 95 αρδευτικές γεωτρήσεις της 

κοιλάδας του Ερυθροποτάμου. 

 Θραύσεις και διαβρώσεις σε διπλά αναχώματα μεγάλων ρεμάτων και 

διαβρώσεις σε κεντρικά αναχώματα του ποταμού Ερυθροποτάμου. 

 

 

Έχουν περάσει 10 ολόκληροι μήνες από εκείνες τις πλημμύρες και, δυστυχώς, μέχρι και 

σήμερα δεν έχει γίνει το παραμικρό έργο αποκατάστασης. Καμία προετοιμασία, καμία 

προληπτική ενέργεια ώστε να μην επαναληφθούν οι ίδιες καταστροφές. Δεν έχει υπάρξει 

καμία ενεργοποίηση των αρμόδιων Υπουργείων και υπηρεσιών, τα οποία συνεχίζουν να 

«λάμπουν» δια της απουσίας τους. Και αυτό παρότι οι πληγείσες περιοχές είχαν κηρυχθεί 

σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης, γεγονός που επέτρεπε «φαστ-τρακ» διαδικασίες και 

μπορούσε να «λύσει» τα χέρια των αρμοδίων ώστε να «τρέξουν» τα έργα πολύ πιο 

γρήγορα. 

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

 



1. Σε ποιο στάδιο υλοποίησης βρίσκεται το «Ειδικό Πρόγραμμα» για τον Νομό 
Έβρου και ποια είναι η πορεία απορρόφησης του κονδυλίου, ύψους 26,3 εκ. 
ευρώ;  
 

2. Σε ποιο στάδιο υλοποίησης βρίσκονται τα ενταγμένα από το 2018 έργα στο ΠΔΕ 
για τον Νομό Έβρου;  

 
 

3. Με ποιες άμεσες ενέργειες θα αποφευχθεί η απένταξη έργων του «Ειδικού 
Προγράμματος», η υλοποίηση των οποίων συμβάλει στην ανάπτυξη του Νομού;  
 

4. Σε ποιες άμεσες ενέργειες πρόκειται να προχωρήσουν οι αρμόδιοι Υπουργοί για 
να υλοποιηθούν τάχιστα τα ήδη ενταγμένα έργα; 

 
 

5. Σε ποιες παρεμβάσεις θα προχωρήσει η κυβέρνηση ώστε να προχωρήσουν 
άμεσα τα έργα αποκατάστασης στην κοιλάδα του Ερυθροποτάμου, ώστε να 
καταστούν οι εκτάσεις γης ξανά καλλιεργήσιμες και να αποφευχθούν νέα 
πλημμυρικά φαινόμενα; 

 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Γκαρά Αναστασία 

 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βαρεμένος Γιώργος 

Γιαννούλης Χρήστος 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Καλαματιανός Διονύσης 

Μάλαμα Κυριακή 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Παππάς Νίκος 

Πούλου Γιώτα 

Φίλης Νίκος 

Χαρίτου Δημήτρης 

Χαρίτσης Αλέξης 

 

 




